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PROTOKÓŁ Nr XXIV/2017 

z obrad sesji 

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji 

w dniu  29 marca 2017r 

 

(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego) 

Początek obrad – godz. 9.10 

 

W sesji uczestniczą:  

Rada w składzie:  

1) Borowski Jan  radny 

2) Brańska Dorota  radna 

3) Charyło Piotr   radny 

4) Czajkowski Wiesław  radny 

5) Dobiecki Paweł  radny 

6) Dołęgiewicz Agnieszka I Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej           

w Zabłudowie 

7) Fiedoruk Halina 

8) Galicki Mirosław 

 radna  

 radny 

9) Kuna Mikołaj  radny 

10) Lulewicz Cezary  radny 

11) Regucki Adam   radny 

12) Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie 

13) Rusiłowicz Krzysztof  radny 

14) Teofilewicz Teresa  radna 

15) Turczewski Mariusz  II Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

w Zabłudowie 

 

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach:  

 Burmistrz –    Adam Tomanek, 

 Zastępca Burmistrza  Wiesław Dąbrowski, 

 Sekretarz Gminy   Monika Hankowska, 

 Skarbnik Gminy -   Jolanta Iwaniuk, 

 Radca prawny –   Ewa Stachowicz. 

 

Zaproszeni goście: 

 Dyrektor Gimnazjum im. G. Chodkiewicza w Zabłudowie     

– Eugenia Grzyb, 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej im F. Karpińskiego w Zabłudowie    

– Ewa Kołosowska, 

 Dyrektor Szkoły Podstawowoej w Dobrzyniówce      

- Barbara Trusiuk, 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Sybiraków w Rafałówce       

- Edyta szóstko - Łapińska 
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 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Animacji Kultury      

– Cecylia Halicka, 

. 

Sołtysi oraz  Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców Zabłudowa  

 

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Zabłudowie –Maciej Rogucki. 

 

Przewodniczący Rady dokonał otwarcia obrad cytując formułę: „Otwieram XXIV 

sesję Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał przybyłe na posiedzenie osoby.  

Prowadzący obrady, na podstawie listy obecności stwierdził, że ilość obecnych 

radnych na sali obrad zabezpiecza regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

 

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad XXIV sesji.  

Burmistrz wniósł o rozszerzenie porządku obrad o punkty:  

 Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół do nowego ustroju 

szkolnego – za wniesieniem punktu głosowało 15 radnych; 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2017 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Zabłudów – za wniesieniem punktu głosowało 15 radnych; 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części obszaru wsi Bobrowa, gmina Zabłudów 

– za wniesieniem punktu głosowało 15 radnych 

 

Po uwzględnieniu wcześniej przyjętego wniosku, porządek obrad przedstawiał się 

następująco: 

1) Otwarcie; 

2) Przyjęcie porządku obrad; 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji; 

4) Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym,  

a zwłaszcza z wykonania uchwał Rady; 

5) Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym a zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady; 

6) Podjęcie uchwały w sprawie tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin, dla 

niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Gminę Zabłudów; 

7) Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkola i oddziałów przedszkolnych 
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w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Zabłudów; 

8) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji połączenia weekendowego na trasie 

Białystok – Waliły; 

9) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Białostockiemu; 

10) Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania;  

11) Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy 

Zabłudów na lata 2014 – 2020 i z działalności Zespoły Interdyscyplinarnego do 

spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie za rok 2016;  

12) Przyjęcie sprawozdania z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej za rok 2016; 

13) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Zabłudów;  

14) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów;  

15) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Zabłudów; 

16) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian „Studium 

uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego  Gminy Zabłudów”;  

17) Przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów na obszarze wsi Protasy, Łubniki,  i Zwierki  

w gminie Zabłudów, w rejonie drogi powiatowej Nr 1469B oraz drogi gminnej nr 

geod. 145/4; 

18) Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół do nowego ustroju 

szkolnego; 

19) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2017 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Zabłudów; 

20) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części obszaru wsi Bobrowa, gmina 

Zabłudów; 

21) Interpelacje i zapytania radnych; 

22) Wolne wnioski; 

23) Zamknięcie obrad. 

24) Protokół z obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Zabłudowie z dnia 26 stycznia 2017r  

został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 15 głosów „za”;  
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Informacja przewodniczącego Rady 

Przewodniczący Rady przedstawił informację w sprawie działań podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. Na wstępie przypomniał datę ostatniej sesji, po czym 

poinformował, że podjęte uchwały zostały przekazane do organów nadzoru  

i publikacji. 

W okresie międzysesyjnym przewodniczący brał udział w pracach stałych Komisji 

Rady. Pan Maciej Rogucki poinformował o spotkaniu ze Starostą Powiatu 

Białostockiego w sprawie przebudowy drogi Wojszki – Niewodnica Nargilewska. 

Poinformował, że wspólnie z burmistrzem podtrzymał wcześniejsze stanowisko  

zamiarze budowy obu dróg powiatowych: Wojszki – Niewodnica Nargilewska  

i drogi Protasy – Dobrzyniówka. 

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym a zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady 

Burmistrz poinformował o postępowaniach przetargowych. W okresie 

międzysesyjnym ogłoszono przetargi: 

 w sprawie bieżącego utrzymania dróg; 

 w sprawie przebudowy pomieszczeń piwnicznych w Zespole Szkolno  

– Przedszkolnym w Zabłudowie. 

Z powodu nieuregulowanego statusu jednej z działek unieważniono przetarg na 

wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej przebudowy drogi Zabłudów  

– Kudrycze. 

W omawianym okresie, w miejscowości Krynickie odbyło się zebranie wiejskie, na 

którym mieszkańcy podjęli uchwałę o sprzedaży nieruchomości zabudowanej 

budynkiem po byłej szkole podstawowej. Burmistrz poinformował o możliwości 

zaadoptowania budynku na dom środowiskowy prowadzony przez Miejski Ośrodek  

Pomocy Społecznej. Wyjaśnił ponadto, iż w przypadku sprzedaży utrudnieniem będą 

obostrzenia wynikające z ustawy o kształtowaniu gruntów rolnych oraz fakt 

usytuowania na nieruchomości studni głębinowej. 

Ponadto burmistrz poinformował o trwających pracach nad wnioskiem dotyczącym 

możliwości dofinansowania instalacji fotowoltaicznych i solarów. Nadmienił,  

iż merytoryczną stroną wniosku zajmuje się wyłoniona w zapytaniu ofertowym firma.  

W nawiązaniu do powyższej wypowiedzi, radny Mirosław Galicki zapytał o to , z jakich 

środków wynagradzana jest firma przygotowując wniosek? 

Burmistrz wyjaśnił, że wynagrodzenie wykonawcy płaci gmina. W przypadku, gdy 

wniosek uzyska dofinansowanie, to poszczególne osoby będą zwracały część kosztów za 

instalację (15%). 
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Radna Teresa Teofilewicz zwróciła uwagę na problem związany z serwisek 

gwarancyjnym solarów zamontowanych w ramach wcześniej złożonego wniosku.  

Radca prawny Ewa Stachowicz poinformowała, że podejmowane są działania 

zmierzające do przymuszenia producenta solarów, jako konsorcjanta do zapewnienia 

ochrony gwarancyjnej. Wyjaśniła, że polskiej gospodarce żywotność niewielkich firm 

wynosi około pięciu lat, co wiąże się z problemami związanymi z serwisowaniem 

urządzeń przez nie zainstalowanych. 

 

Rada przystąpiła do procesowania nad projektami uchwał wniesionymi pod 

obrady XXIV sesji. Pierwszy projekt dotyczył  tygodniowego, obowiązkowego wymiaru 

godzin, dla niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Gminę Zabłudów. Projekt omówiła sekretarz gminy. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Kultury, Zdrowia i Oświaty.  

Uchwała została podjęta przez Radę jednomyślnie. 

 

 Kolejny z omówionych przez Sekretarza gminy projektów uchwał dotyczył  

określenia kryteriów obowiązujących na drugim  etapie postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkola i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Zabłudów. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Kultury, Zdrowia i Oświaty.  

Uchwała została podjęta przez Radę jednomyślnie. 

  Zastępca burmistrza  przedstawił projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podlaskiemu na dofinansowanie realizacji połączenia 

weekendowego na trasie Białystok – Waliły.  

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów. 

Uchwała nr XXIV/213/2017 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania  

13 głosów „za”, 1 głos „przeciw”. 

Po podjęciu uchwały radny Mirosław Galicki zwrócił się do burmistrza z pytaniem  

o korzyści dla gminy Zabłudów płynące z dofinansowania połączenia kolejowego.  

Burmistrz przyznał, iż podjęcie decyzji o dofinansowaniu wpłynie na pozytywny 

wizerunek gminy, ponieważ połączenie na linii Białystok – Waliły jest uruchamiane  

w celach turystycznych. W gminie Zabłudów będą dwa przystanki pociągu: w Kurianach 

i Zajeziercach. Wyjaśnił, że w minionym roku kwestią braku dofinansowania połączenia 

ze strony gmin bardzo interesowały się media. 



 

Strona | 6 

Radny Mirosław Galicki zauważył, że z budżetu gminy jest finansowanych zbyt wiele   

„drobnych„ wydatków. 

 

Kolejny z rozpatrywanych przez rade projektów uchwał dotyczył także udzielenia 

pomocy innemu samorządowi. Jak wyjaśniła skarbnik Jolanta Iwaniuk pomocą rzeczową 

udzielona dla Powiatu białostockiego będzie sporządzona dokumentacja na przebudowę 

ulicy w Kurianach, która w części jest droga gminną. 

Pozytywną opnie do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.  

Uchwała nr XXIV/214/2017 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania 12 

głosów „za”. 

 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Piotr Torbicz przedstawił 

projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Kultury, Zdrowia i Oświaty.  

Uchwała nr XXIV/215/2017 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania  

12 głosów „za”. 

 

 W kolejnym punkcie obrad pan Piotr Torbicz przedstawił Radzie sprawozdanie  

z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie.  

Sprawozdanie było także przedmiotem dyskusji w trakcie posiedzenia Komisji Kultury, 

zdrowia i Oświaty w dniu 28 marca 2017r. Komisja uchwaliła wniosek w następującej 

treści: „W związku ze złożoną przez Pana Piotra Torbicza rezygnacją z funkcji 

przewodniczącego Zespołu ds. Przeciwdziałania Przemocy, Komisja Kultury, Zdrowia  

i Oświaty wnioskuje o wyznaczenie koordynatora w/w Zespołu odpowiedzialnego za 

realizację zadań z zakresu przemocy.”  

Wniosek na sesji Rady Miejskiej przedstawiła przewodnicząca Komisji – radna 

Agnieszka Dołęgiewicz. 

  Sprawozdanie zostało przez Radę przyjęte  w wyniku głosowania 14 głosów 

„za”. 

 

Kontynuując Piotr Torbicz przedstawił sprawozdanie dotyczące realizacji ustawy 
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o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 2016.  

Sprawozdanie zostało przez Radę przyjęte jednomyślnie. 

 

 Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Statutu Gminy Zabłudów 

przedstawiła inspektor Joanna Jakoniuk. Referująca poinformowała, że projekt powstał  

z inicjatywy Komisji Statutowej, ponadto został poddany konsultacjom poprzez 

wyłożenie do publicznej wiadomości na okres 30 dni. Konsultacje zostały 

przeprowadzone przez burmistrza Zabłudowa, który poprzez pracowników którym 

powierzono przeprowadzenie konsultacji – rozpatrzył wniesione uwagi do projektu 

zmian w Statucie Gminy Zabłudów.  

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał radny Mirosław Galicki, który 

zadał pytanie o możliwość zastosowania w statucie zapisów, na bazie których radni  

po wcześniejszym podpisaniu oświadczenia o zachowaniu tajemnicy, będą mieli dostęp  

do danych osobowych. 

Radca prawny wyjaśniła, że radni nie mogą być objęci tajemnica służbową, 

ponieważ nie są pracownikami Urzędu. Kwestie opisane przez radnego reguluje ustawa 

o ochronie danych osobowych. Spraw tego rodzaju nie reguluje Statut. Pani Ewa 

Stachowicz wyraziła przekonanie, że radnych wiąże przysięga, która złożyli i na jej 

podstawie radni powinni się poczuwać do obowiązku zachowania tajemnicy.  

Radny Paweł Dobiecki zwrócił się z następującymi pytaniami w sprawie projektu 

uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Zabłudów: 

1) Czy Komisja Statutowa głosowała kolejno nad wszystkimi uwagami wniesionymi  

do projektu zmian w Statucie podczas konsultacji? 

2) Co się stanie, jeżeli przewodniczący nie dostarczy materiałów na sesję w terminie  

7 dni przed jej rozpoczęciem? 

3) Dlaczego w projekcie zmian w Statucie pominięto możliwość cytowania  

w protokołach z sesji dosłownych wypowiedzi radnych?  

W odpowiedzi na powyższe pytania pani Joanna Jakoniuk wyjaśniła, iż Komisja 

Statutowa zapoznała się z wynikami konsultacji, które na mocy upoważnienia przez 

Radę przeprowadził burmistrz. W trakcie posiedzenia Komisji wnioski zgłoszone  

w trakcie konsultacji zostały kolejno omówione. Przedstawiono ponadto sposób 

rozpatrzenia uwag. W kwestii  nieterminowego dostarczenia materiałów na sesję, pani 

inspektor wyjaśniła, że Rada każdorazowo podejmuje decyzję, czy planowane do 

rozpatrzenia na sesji sprawy są dla niej na tyle istotne, że można pominąć nieterminowe 

dostarczenie zawiadomienia wraz z materiałami. Jeżeli Rada stwierdzi, że obrady  

z uwagi na nieterminowe dostarczenie materiałów powinny być przesunięte, to może 

podjąć w tej sprawie uchwałę. Odpowiadając na trzecie z w/w pytań, pani Joanna 

Jakoniuk wyjaśniła, że radni mają możliwość wnoszenia uwag do protokołu tuż przed 

jego przyjęciem. Ponadto protokół będzie zamieszczany na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej Urzędu Miejskiego w Zabłudowie na trzy dni przed sesją. W tym czasie 

uczestnicy sesji, po zapoznaniu się z treścią protokołu będą mogli zgłaszać swoje uwagi 

do protokolanta. 
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Przewodniczący Rady zwrócił uwagę radnych na fakt, że w projekcie uchwały 

uwzględniono zapisy pozwalające radnym na wnoszenie zdania odrębnego.  

 W związku z wyczerpaniem dyskusji, prowadzący obrady przystąpił  

do przeprowadzenia głosowania. 

Uchwałę nr XXIV/216/2017 w sprawie zmian w Statucie Gminy Zabłudów podjęto  

w wyniku głosowania: 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 30 minutowa przerwę w obradach.  

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 Skarbnik gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

Zabłudów na 2017 rok. 

 Pozytywna opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów. 

W trakcie dyskusji radny Mirosław Galicki prosił o wyjaśnienie, jakie zadania kryją się  

w punkcie 23 załącznika inwestycyjnego „Wykonanie dokumentacji projektowo  

- kosztorysowej celem złożenia wniosku na odbudowę infrastruktury komunalnej do 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego (drogi w miejscowościach Folwarki Wielkie  

i Małe, Kolonia Zabłudów-Ostrówki, Białostoczek do drogi  nr 19 i droga Płoskie-

Henrykowo)”? 

Burmistrz wyjaśnił, że pojawiła się możliwość pozyskania środków na likwidacje szkód 

spowodowanych klęskami żywiołowymi, w tym roztopów. Gmina po raz pierwszy 

korzysta z tej możliwości. Nadmienił, że do dofinansowania kwalifikują się jedynie 

drogi publiczne, w związku z czym wniósł o wykreślenie z nazwy zadania 

wymienionych w nim nazw dróg i wprowadzenie ogólnych zapisów. Wyjaśnił, że 

bardziej elastyczne zapisy pozwolą na weryfikację wniosku i ujecie w nim jedynie tych 

odcinków dróg, które mają szanse uzyskania dofinansowania. 

Wniosek powyższy został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania: 13 głosów „za”, 2 

głosy „przeciw”. 

Radny Paweł Dobiecki zgłosił wniosek o usunięcie z wykazu zadań inwestycyjnych 

pozycji: 56, 57,58 dotyczących przygotowania dokumentacji projektowo  

– kosztorysowych na remont i przebudowę świetlic wiejskich. Środki z usuniętych 

pozycji w wysokości  56180 zł, radny zaproponował przeznaczyć na wykonanie 

dokumentacji projektowo – kosztorysowej budowy wodociągów: 

 20000 zł – na wodociąg Łubiany – Tatarowce, 

 36180 zł – na wodociąg Dobrzyniówka – Dobrzyniówka kolonia – Zacisze  

– Słomianka. 
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Radny Mariusz Turczewski wniósł o zdjęcie kwoty 60 000 zł z inwestycji polegającej na 

wykonaniu ul. Manteuffla w Zabłudowie i przeznaczyc je na wykonanie dokumentacji 

projektowo – kosztorysowej wodociągów: 

 Dobrzyniówka – Kolonia – Rafałówka – 30 000 zł, 

 Dobrzyniówka – Teodorowo – 30 000 zł. 

Radny stwierdził, że świetlice są istotne, ale potrzeba zaopatrzenia w wodę jest 

ważniejsza i należy w pierwszej kolejności uposażyć mieszkańców w/w miejscowości  

w wodociągi i dopiero po tym zająć się remontami świetlic. Na marginesie pan Paweł 

Dobiecki zauważył, iż w trakcie wizytacji świetlic wiejskich w ramach posiedzeń 

wyjazdowych Komisji Gospodarczej, stwierdzono, że świetlica  w Ostrówkach nadaje się 

jedynie do rozbiórki i wyburzenia.  Zauważył, że przebudowa dotyczy obiektu 

istniejącego, co trudno powiedzieć o  świetlicy w Ostrówkach.  

Burmistrz w odpowiedzi na powyższy wniosek wyjaśnił, iż w Ostrówkach są dwa 

budynki. Nadmienił, że remonty świetlic są planowane jedynie przy wykorzystaniu 

środków zewnętrznych (w tym LGD  Puszcza Knyszyńska). Burmistrz poinformował,  

że gmina złożyła wnioski o dofinansowanie budowy wodociągów z PROW. Przyznał, że 

jest świadom znaczenia wodociągów. 

Radny Paweł Dobiecki stwierdził, że potrzeby w zakresie wodociągowania są na tyle 

duże i ważne, że można na nie przeznaczyć środki własne. Zauważył, że w budżecie 

gminy na 2017 rok w budżecie jest szereg inwestycji położonych na terenie miasta 

Zabłudów i finansowanych ze środków własnych. W przypadku inwestycji 

wodociągowych, burmistrz nie chce ich finansować ze środków własnych.  

Burmistrz ponownie przyznał, że wodociągi są bardzo istotne, ale zaspokojenie tych 

potrzeb w świetle rozległości obszarowej gminy jest bardzo trudne. Burmistrz 

poinformował, że z uwagi na konieczność przeprowadzenia uzgodnień czas konieczny 

na przygotowanie dokumentacji jest bardzo długi. 

Radny Adam Regucki zgodził się ze stwierdzeniem, że wodociągi są bardzo ważne ale  

w jego ocenie nie mniej istotne są drogi, którymi  mieszkańcy dojeżdżają do swoich 

posesji. 

Skarbnik zgodziła się ze stwierdzeniem, że wodociągi są bardzo potrzebne. Podzieliła 

się obserwacjami , z których wynika, że mieszkańcy podłączają się do wodociągów ale 

nie korzystają z tej wody, czerpiąc wodę z własnych studni. Dodała, że gmina wystawia 

bardzo wiele faktur na samą opłatę abonamentową .  

Przewodniczący Rady poddał od głosowanie wnioski:  

 radnego Pawła Dobieckiego. Wniosek został odrzucony w wyniku głosowania: 2   

głosy „za”, 11 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”; 

 radnego Mariusza Turczewskiego. Wniosek został odrzucony w wyniku 

głosowania: 2   głosy „za”, 7 głosów „przeciw”, 6  głosów „wstrzymujących”. 
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Radna Dorota Brańska stwierdziła, że w budżecie  Radna zapytała, o które inwestycje 

chodzi. na 2017 rok zaplanowana została kwota zwrotu z inwestycji w wysokości ponad 

7 milionów złotych. 

Skarbnik gminy wyjaśniła, iż w przypadku inwestycji w Kurianach i inwestycji  

w Zabłudowie związanej z uzbrojeniem terenów inwestycyjnych, możliwe jest 

zaliczkowanie po wykonaniu określonego etapu zadania, stąd ujęto w budżecie  

planowaną kwotę zwrotu z inwestycji. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji, przewodniczący Rady poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Uchwałę nr XXIV/217/ 2017 podjęto w wyniku głosowania: 14 głosów „za”, 1 głos 

„wstrzymujący”. 

 

Pan Wiesław Dąbrowski – zastępca burmistrza przedstawił projekty uchwał 

dotyczące przystąpienia do sporządzenia: zmian w Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zabłudów, planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego części miejscowości Łubniki, Zwierki i Protasy  

z przeznaczeniem pod budownictwo mieszkaniowe:  jednorodzinne i zagrodowe  

z wyłączeniem usług uciążliwych 

Pozytywną opinię do projektów  uchwał wydała Komisja Planowania i Finansów.  

Uchwałę nr XXIV/218/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia: zmian w Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zabłudów, podjęto 

jednomyślnie. 

Uchwałę nr XXIV/219/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

miejscowego zagospodarowania przestrzennego części miejscowości łunniki, Zwierki  

i Protasy podjęto w wyniku głosowania: 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”. 

 

Sekretarz gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci 

szkół do nowego systemu szkolnego.  

Przewodnicząca komisji Kultury, Zdrowia i Oświaty przedstawiła negatywną opinię 

wydana do projektu uchwały. Opinia komisji została wydana  w wyniku głosowania 1 

głos przeciw projektowi uchwały, dwa głosy wstrzymujące.  

Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał radny Piotr Charyło. Radny uzasadniając opinię 

Komisji, której jest członkiem wyjaśnił, iż większa  konkurencja wśród nauczycieli 

oznacza podniesienie poziomu nauczania.  Kontynuując przypomniał, iż na poprzedniej 

sesji Rada rozpatrywała i głosowała nad projektem sieci szkół, który następnie musiał 

być zaopiniowany przez związki zawodowe i Kuratorium Oświaty. Wyjaśnił, że 

kuratorium opiniuje plany sieci szkół m.in. pod kątem dostępności placówek i odległości 
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pod względem dowozu. Radny wyraził przekonanie, iż Gimnazjum w Zabłudowie jest  

jedna z lepiej zarządzanych placówek oświatowych w gminie, dlatego tym bardziej 

trudno jest się pogodzić z koniecznością likwidacji tej placówki.. Pan Piotr Charyło 

poinformował, iż zasięgnął informacji w temacie ilości gimnazjów, które będą 

wygaszane w województwie podlaskim. Placówek takich będzie 35, z czego większość 

to zespoły szkół.  

W nawiązaniu do powyższej wypowiedzi sekretarz gminy zauważyła, że informacje na 

temat liczby wygaszanych gimnazjów datowane są na dzień 14 marca 2017r i mogą nie 

odzwierciedlać stanu faktycznego.  

Radny Piotr Charyło zwrócił uwagę zebranych na fakt, iż inicjatorem wygaszenia 

gimnazjum jest burmistrz. Ustawa pozwala na likwidację gimnazjów także przez 

włączenie do istniejącej szkoły podstawowej.  Radny złożył wniosek o przeprowadzenie 

głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół do 

nowego systemu szkolnego. 

 Wniosek powyższy został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 7 głosów 

„za”, 4 „przeciw, „3 głosy „wstrzymujące”. 

 Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały, przewodniczący 

Rady poinformował radnych o tym, że proces wygaszenia gimnazjum jest odwracalny  

w przeciwieństwie do włączenia do szkoły podstawowej. 

 W związku z wątpliwościami, które pojawiły się na sali obrad, sekretarz gminy 

wyjaśniła, że jeżeli uchwała mająca na celu wygaszenie gimnazjum nie zostanie przyjęta 

przez Radę, to placówka ta zostanie wygaszona z mocy ustawy. Od września 2017 r 

będzie obowiązywała dotychczasowa siec szkół. Pani Monika Hankowska podkreśliła,  

że przedłożony przez burmistrza projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

związki zawodowe oraz Kuratorium w Białymstoku. 

 W związku z wyczerpaniem dyskusji, przewodniczący przystąpił  

do procedury głosowania imiennego. W tym celu, po odczytaniu uchwały,  na podstawie 

listy obecności wyczytywał kolejno imiona i nazwiska radnych, którzy odpowiadali, czy 

są za podjęciem uchwały, przeciw, czy wstrzymują się od głosów.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia uchwały dostosowującej siec szkół w 

Gminie Zabłudów do nowego ustroju szkolnego przedstawiały się następująco: 

1) Borowski Jan   głos „wstrzymujący” 

2) Brańska Dorota  głos  „za” 

3) Charyło Piotr   głos „przeciw” 

4) Czajkowski Wiesław  głos „przeciw” 

5) Dobiecki Paweł  głos „przeciw” 

6) Dołęgiewicz Agnieszka głos „wstrzymujący” 
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7) Fiedoruk Halina  nieobecna w trakcie głosowania 

8) Galicki Mirosław  głos  „za” 

9) Kuna Mikołaj   głos  „za” 

10) Lulewicz Cezary  głos „przeciw” 

11) Regucki Adam   głos  „za” 

12) Rogucki Maciej  głos „wstrzymujący” 

13) Rusiłowicz Krzysztof  głos „przeciw” 

14) Teofilewicz Teresa  głos  „za” 

15) Turczewski Mariusz  głos „przeciw” 

W związku z wynikiem głosowania: 6 głosów przeciw podjęciu uchwały, 5 za podjęciem 

uchwała nie została podjęta. 

 

 W kolejnym punkcie obrad Rada rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2017 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Zabłudów. Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawiła sekretarz gminy.  

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.  

Uchwała nr XXIV/220/2017 została podjęta przez Radę w wyniku głosowania 14 

głosów „za”. 

 

Ostatni z rozpatrzonych przez Radę na XXIV sesji projektów uchwał dotyczył 

przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego części miejscowości Bobrowa  

z przeznaczeniem na kopalnię kruszywa.  

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.  

Uchwałą nr XXIV/221/2017 została podjęta w wyniku głosowania 14 głosów „za”.  

 
Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady poinformował, że pisemne interpelacje do biura Rady nie 

wpłynęły,. Poprosił zatem o kierowanie ustnych zapytań do burmistrza.  

  Jako pierwszy głos zabrał radny Paweł Dobiecki kierując pytania w sprawie:  

 budowy chodnika z Zabudowa do cmentarza rzymskokatolickiego. Radny 

przypomniał burmistrzowi, że był to jeden z jego postulatów wyborczych;  

 możliwości budowy parkingu przy w/w cmentarzu; 

 przesłania radnemu kopii umów i aneksów zawartych z wykonawca projektu 

drogi Kamionka – Borowiki. Pan radny stwierdził, że czeka na odpowiedź już 60 
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dni. Radny pytał ponadto powody niewykonania projektu  i czy projektant będzie 

pociągnięty do odpowiedzialności za niewywiązanie się z umowy? 

W odpowiedzi na powyższe pytania burmistrz  poinformował, iż ma na uwadze 

budowę chodnika do cmentarza. Wyjaśnił, że realizacja tego przedsięwzięcia okazała się 

być trudniejsza niż to się początkowo wydawało. Przyznał, że są realne szanse na 

powodzenie tej inwestycji. Odnośnie zaś budowy parkingu przy cmentarzu, burmistrz 

wyjaśnił, że działka leżąca przy cmentarzu nie jest własnością gminy, a droga biegnąca 

wzdłuż muru należy do parafii. Z uwagi na przeszkody formalne samorząd nie może 

rozwiązać problemu parkingu przy cmentarzu. Burmistrz dodał, że w tej sytuacji kwestia 

rozwiązania problemu parkingu leży po stronie związku wyznaniowego.  

Na trzecie z zadanych przez radnego Pawła Dobieckiego pytań odpowiedział pan 

Lech Krzymiński wyjaśniając, iż zawarta z wykonawcą umowa przewiduje możliwość 

jej rozwiązania z winy Urzędu. Pan Krzymński przypomniał, że zadanie i jego zakres 

były wielokrotnie zmieniany zgodnie z sugestiami i wytycznymi radnego. Postępowanie 

takie nie pozwoliło projektantowi na wywiązanie się z umowy.  

W nawiązaniu do wypowiedzi pana Krzymińskiego,  burmistrz wyjaśnił, że 

projektant jako fachowiec określił klasę drogi Kamionka – Borowiki i Protasy  

i stwierdził, że na tej drodze wystarczająca będzie szerokość  5,5m , przewidział zjazdy 

oraz  odwodnienie.  

Radny Mirosław Galicki zaproponował, aby na kolejnej sesji Rady punkt  

pn. wykonanie dokumentacji projektowej budowy drogi Kamionka – Płoskie zdjąć  

z wykazu zadań inwestycyjnych. Stwierdził, że problemów z wykonaniem dokumentacji 

na te drogę należało się spodziewać, ponieważ już przy realizacji drogi Kamionka  

– Płoskie radny Paweł Dobiecki zgłaszała wiele uwag i nieprawidłowości. Pan Mirosław 

Galicki poinformował, że jako członek Komisji Gospodarczej, wspólnie z innymi 

radnymi był na tej drodze. Członkowie Komisji stwierdzili wówczas, że droga jest 

wykonana  dobrze. Pomimo kilkudniowych intensywnych opadów na nawierzchni nie 

było żadnych kałuż. 

Radny Paweł Dobiecki poinformował, że na kolejne posiedzenie przygotuje 

prezentacje obrazującą stan i sposób wykonania drogi Kamionka – Płoskie. 

Radny Krzysztof Rusiłowicz zwrócił się z pytaniem o realizacje ul. Izabeli 

Demblińskiej w Zabłudowie. 

  Burmistrz poinformował, że wniosek o dofinansowanie tej i inwestycji został 

skierowany do Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Środki na realizację tego 

Programu zostały w  znacznym stopniu ograniczone przez ministerstwo. W przypadku 

województwa podlaskiego cofnięto na ten cel środki w wysokości 18 milionów złotych. 

Jest szansa, że po półroczu środki te zostaną cofnięte i gmina uzyska dofinansowanie. 

Jeżeli gmina rozpocznie inwestycję przed rozpatrzeniem wniosku o dofinansowanie to 

nie będzie mogła pozyskać tych środków. 

Mieszkańcy osiedla Marii Magdaleny zwrócili uwagę na nieoznakowanie miejsc 

lokalizacji hydrantów oraz bezpańskie psy wałęsające się po ulicach.  

Radny Jan Borowski apelował o naprawę drogi zagumiennej w Rzepnikach. 

Radny stwierdził, że przy drodze tej położonych  jest kilka gospodarstw, do których nie 

można dojechać. 
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Radny Piotr Charyło zadał pytanie o możliwość przyśpieszenia inwestycji 

związanej  

z projektem i budową dróg: ul. Suraskiej i łącznika tej ulicy z ul.  św. Rocha. 

Burmistrz wyjaśnił, że wzdłuż projektowanej inwestycji są działki, które należy 

odrolnić. Ponadto planowanym pasie drogi znajdują się urządzenia elektryczne,  

w związku z czym należy uzgodnić przebieg drogi i warunki jej wykonania  z PGE.  Do 

dnia sesji trwała procedura określenia możliwości realizacji zadania i określenia 

warunków. Dopiero na bazie zebranych informacji będzie można ogłosić przetarg lub 

zapytanie ofertowe na wykonanie projektu tej drogi. 

Radny Krzysztof Rusiłowicz zapytał, o remont mostku na rzece Rudni  

w miejscowości Kolonia Zabłudów. 

Burmistrz wyjaśnił, że most jest jednym  z zadań planowanych do zgłoszenia  

w ramach dofinansowania wojewody na likwidację skutków klęsk żywiołowych. 

Radny Mariusz Turczewski  zadał pytanie o możliwość przekształcenia drogi 

Dobrzyniówka Kolonia do drogi – ul Manteuffla w Zabłudowie do kategorii drogi 

gminnej. Pan Mariusz Turczewski wyjaśnił, że zakwalifikowanie tej drogi pozwoliłoby  

na zgłoszenie jej do remontu w ramach środków na likwidacji szkód spowodowanych 

przez klęski żywiołowe. Wnioskował o przygotowanie projektu uchwały w tej sprawie.  

Radca Prawny Ewa Stachowicz wyjaśniła, że droga publiczna powinna spełniać 

pewne parametry. Ponadto wojewoda przyznaje środki na naprawę obiektów gospodarki 

komunalnej. We wniosku należy udowodnić, że szkoda na drodze nastąpiła na skutek 

klęski żywiołowej. Wojewoda powołuje komisję, która przyjeżdża na miejsce i ocenia 

oraz odpowiednio kwalifikuje zdarzenie. Przepisy mówią o tym, że środki są 

przyznawane na naprawę i zapobieżenie klęsce w przyszłości.  

Radny Adam Regucki pytał po raz kolejny o możliwość usytuowania przystanku  

w Folwarkach Tylwickich oraz o postępy rozmów z Nadleśnictwem w sprawie 

dofinansowania remontu i przebudowy drogi. 

Burmistrz wyjaśnił, że wybrano odcinek drogi, który będzie dofinansowany  

z funduszu leśnego i uzgodniono, że burmistrzowi zostanie  przedłożony ramowy projekt 

umowy/porozumienia w sprawie współfinansowania zadania. Z umowy wynika,  

że współpraca rozpoczyna się już na etapie przygotowania dokumentacji.  

Przewodniczący Rady odczytał wniosek radnych Rady Miejskiej w Zabłudowie  

w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej nagrywania posesji Rady Miejskiej.  

Burmistrz poinformował, że podejmowane są kroki zmierzające do podpisania 

umowy z firmą, która zajmie się w sposób profesjonalny nagrywaniem posiedzeń.  

 

Wolne wnioski 

Sołtys wsi Dobrzyniówka pytała koszty wyrównania 1km drogi. Pani Agnieszka 

Iwaniuk wskazywała na nieprawidłowości przy bieżącym bieżących naprawach dróg. 

Sołtys wsi Kudrycze apelował o pomoc w jak najszybszym  przywróceniu 

transportu publicznego  na trasie Białystok – Wojszki. Pan Dariusz Jastrzębski 

poinformował, że z uwagi na zły stan nawierzchni, firma Vojager  zawiesiła kursowanie 

autobusów. Mieszkańcy nie mają możliwości dojechania do pracy i szkoły. Ponadto pan 
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sołtys zgłosił potrzebę dopilnowania, aby wykonawca przyłącza energetycznego, 

kładzionego w pasie drogi, przywrócił stan nawierzchni do stanu pierwotnego. 

Burmistrz poinformował, że kroki zostały już  podjęte. Jeżeli gmina otrzyma od 

firmy Vojager oficjalne potwierdzenie tej informacji, to podejmie starania zmierzające  

do znalezienia innych przewoźników. Niektóre kursy dla przewoźników są nierentowne  

i wówczas gmina dofinansowuje te linie. 

Radna Rady Powiatu Białostockiego – Danuta Bagińska, która poinformowała,  

że zabiegała o uruchomienie konkurencyjnego połączenia autobusowego na trasie 

Protasy – Dobrzyniówka. Niestety z uwagi na zły stan nawierzchni firmy prywatne nie  

są zainteresowane świadczeniem usług na tej trasie. 

Radny Mirosław Galicki pytał, czy przyłącze energetyczne prowadzone do firmy 

SAMASZ zapewni energię dla terenów inwestycyjnych  będących we władaniu gminy. 

Radny Cezary Lulewicz prosił o zamieszczenie znaków kierunkowych do 

zabudowań kolonijnych. 

Radny Mariusz Turczewski  wnioskował o rozważenie możliwości zakupu 

beczkowozu na potrzeby tych mieszkańców gminy Zabłudów, którzy nie mają 

możliwości podłączenia się do kanalizacji. Wniosek swój uzasadnił bardzo wysokimi 

kosztami usług asenizacyjnych, które ponoszą mieszkańcy wsi.  

 

Zamknięcie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich 

zamknięcia cytując formułę „Zamykam obrady XXIV sesji Rady Miejskiej  

w Zabłudowie VII kadencji samorządu” 

 

Projekty uchwał wraz uzasadnieniem oraz podjęte uchwały zostały włączone  

do akt sprawy związanych z przebiegiem i organizacją XXIV sesji Rady Miejskiej  

w Zabłudowie. 

 

Protokolant: Joanna Jakoniuk 

                                                              

                                                                    

 


